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V  PROCES DIGITALIZACIJE  

 

RTS je krajem novembra obeležio godinu dana od kako je 26. novembra 2008. godine 

otpočeo sa eksperimentalnim digitalnim emitovanjem celodnevnog programa kulture i 

umetnosti. Tatjana Ćitić, urednik ovog programa, izjavila je da je broj gledalaca sve veći, kao i 

da se od RTS može očekivati lansiranje novih tematskih programa po kompletnom prelasku 

na digitalni program, čiji je krajnji rok april 2012. godine. Podsećamo da su se drugi emiteri u 

više navrata obraćali, pre svega članice ANEM-a i APRES-a, između ostalog i Ministarstvu za 

telekomunikacije i informaciono društvo, prigovarajući da je digitalno emitovanje RTS-a u 

ovom trenutku u nesaglasnosti sa odredbama Zakona o radiodifuziji, kojim je predviđeno da 

će RTS emitovati program samo na dve mreže, te koji treću, eksperimentalnu digitalnu mrežu 

i ne pominje. Zakon o radiodifuziji, naime, uopšte ne predviđa mogućnost javnog servisa da 

pokreće tematske kanale. Takođe, prigovara se da je ovo emitovanje u suprotnosti i sa 

Strategijom digitalizacije koju je Vlada Republike Srbije usvojila, budući da RTS ne emituje u 

standardu DVB-T2, za koji se Vlada Strategijom opredelila, već u standardu DVB-T.  

 

 

VI  PROCES PRIVATIZACIJE 

 

Predstavnici više regionalnih i gradskih TV kuća iz Srbije u razgovoru sa predstavnicima 

Ministarstva kulture, 5. novembra u Nišu, zatražili su brzu transformaciju u regionalne javne 

servise. Predstavnici takozvane „Kragujevačke inicijative“ koja se zalaže za promenu statusa 

regionalnih javnih medija i njihovu transformaciju u regionalne javne servise, ukazali su na 

neuspešne privatizacije i neizvesnu budućnost neprivatizovanih elektronskih medija. „Ljuti 

smo na zakonodavca jer se uporno ignoriše volja građana, a samo u Nišu se 35.000 ljudi 

peticijom izjasnilo za osnivanje regionalnog javnog servisa,“ izjavio je Slaviša Popović, 

direktor Niške televizije. On kaže da je rezultat „Kragujevačke inicijative“ to što je Beograd 

Zakonom o glavnom gradu dobio pravo da osniva televizijske i radio-stanice, da je isto pravo 

lokalnim samoupravama priznato kako bi se obezbedilo izveštavanje na jeziku nacionalnih 

manjina i očuvao dostignuti nivo manjinskih prava, ali da nije priznato regionalnim centrima 

koji su i pokrenuli “Kragujevačku inicijativu“. Jovana Marović, direktorka RTV Kragujevac 

podsetila je da regionalni javni servisi postoje u više zemalja EU, kao što su Slovenija ili 

Holandija. Nataša Lesendrić, pomoćnik ministra kulture zadužena za medije izjavila je da je 

radna grupa za izmenu Zakona o radiodifuziji svesna loših primera privatizacije i da će se 

kroz istraživanja na terenu videti šta narod misli o formiranju regionalnih javnih servisa. 

Država će, prema njenim rečima, ispoštovati ocenu većine.  
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Ono što, međutim, mora da se primeti je da ni jedan od izveštaja sa skupa predstavnika 

„Kragujevačke inicijative“ sa funkcionerima Ministarstva kulture, ne sadrži niti jedan 

konkretan predlog koji bi odgovorio na pitanje kako obezbediti stabilno finansiranja 

regionalnih javnih servisa, koje ne bi bilo pod neposrednom kontrolom lokalnih vlasti (što 

sada, kada se ti mediji finansiraju neposredno iz gradskih budžeta jeste slučaj), kao i na koji 

način obezbediti sistemske uslove za nezavisnost upravljačkih struktura i redakcija 

regionalnih javnih medija. U ovom trenutku, naime, mediji okupljeni oko „Kragujevačke 

inicijative“ organizovani su kao javna preduzeća u državnoj svojini, čije rukovodstvo 

neposredno postavljaju skupštine njihovih osnivača – opština i gradova. 

 

Odredbe Zakona o radiodifuziji koje su predvidele obaveznu privatizaciju ovih medija, upravo 

su je i predvideli kako bi se sprečile zloupotrebe javnih medija od strane lokalnih centara 

moći. Eventualno odustajanje od privatizacije, nužno bi prethodno moralo dati odgovore na 

pitanja obezbeđivanja sistemskih uslova za uređivačku nezavisnost regionalnih javnih 

servisa, ali i potrebu istovremenog očuvanja, ili bolje reći kreiranja ravnopravnih uslova za 

opstanak komercijalnih radiodifuznih servisa na lokalnom i regionalnom nivou, budući da 

takvi uslovi u postojećem modelu nisu obezbeđeni. 

 

 


